



CONGRESO DE LOS DIPUTADOS
SECRETARÍA GENERAL
REGISTRO GENERAL

26 FEB. 2024 15:01:23

Entrada **13282**

Rectificación do Ministerio de Cultura sobre a situación do Aaiún, capital do Sáhara, en Marrocos

Competencia	Competencias de la Cámara
Subcompetencia	Control e información
Tipo Expediente	184-Pregunta al Gobierno con respuesta escrita.

Fdo.: Néstor REGO CANDAMIL

Diputado



Á MESA DO CONGRESO

O deputado do **BLOQUE NACIONALISTA GALEGO (BNG)**, Néstor Rego Candamil, adscrito ao GRUPO PARLAMENTAR MIXTO, ao abeiro do establecido no artigo 185 e seguintes do Regulamento do Congreso dos Deputados, formula as seguintes **preguntas dirixidas ao Goberno para a súa resposta escrita relativas á corrección de erros polo Ministerio de Cultura de todos os documentos que sitúan a capital do Sáhara Occidental en Marrocos.**

En agosto de 2023 o Ministerio de Cultura facía público no Boletín Oficial do Estado a adxudicación de obras para a remodelación e rehabilitación do Colexio Español “A Paz”, no Aiún, situando a capital do Sáhara Occidental en Marrocos. Mención que se mantén tamén na información que se ofrece ao respecto de este procedemento na web do Ministerio.

Esta referencia absolutamente indebida que sitúa ao Aiún como cidade marroquí tanto en documentos internos do Ministerio de Cultura como na publicación realizada no BOE, supón un cambio na tradicional postura do Estado español a respecto do estatuto xurídico do territorio, así como a contravención do Dereito Internacional e das Resolucións aprobadas pola ONU.

En este mesmo sentido tamén se manifestou o Representante da Fronte POLISARIO en España, que tamén se dirixiu ao Ministerio recentemente trasladando o seu rexeitamento e reclamando a corrección. Sinala a separación e distinción existente entre o territorio do Sáhara Occidental e o de Marrocos e o recoñecemento do Dereito á libre autodeterminación do pobo saharauí de acordo co Dereito Internacional.

Por todo o anterior, o BNG súmase á petición que insta o Ministerio a garantir o respecto do Dereito Internacional e a garantir que desde





recoñeza e facilite o lexítimo dereito do pobo saharauí á autodeterminación e independencia.

Polos motivos expostos, o BNG formula as seguintes preguntas ao Goberno:

1. Vai rectificar o Ministerio de Cultura esta publicación oficial así como o resto de documentos para eliminar a referencia a Aiún como cidade situada en Marrocos?
2. Por que non respondeu o Ministerio a ningunha das solicitudes dirixidas en leste mesmo sentido por organizacións sociais e a propia Fronte POLISARIO en leste mesmo sentido?
3. Fará público o Goberno unha declaración ratificando o seu apoio ao proceso de descolonización do Sáhara Occidental, seguindo as resolucións da ONU e o traballo da MINURSO para que sexa posible realizar canto antes o referendo de autodeterminación do pobo saharauí?

Madrid, a 26 de febreiro de 2024

Néstor Rego Candamil

Deputado do BNG no Congreso



A LA MESA DEL CONGRESO

El diputado del **BLOQUE NACIONALISTA GALEGO (BNG)**, Néstor Rego Candamil, adscrito al GRUPO PARLAMENTARIO MIXTO, al amparo de lo establecido en el artículo 185 y siguientes del Reglamento de los Diputados, formula las siguientes **preguntas dirigidas al Gobierno para su respuesta escrita relativas a la corrección de errores por el Ministerio de Cultura de todos los documentos que sitúan la capital del Sáhara Occidental en Marruecos.**

En agosto de 2023 el Ministerio de Cultura hacía público en el Boletín Oficial del Estado la adjudicación de obras para la remodelación y rehabilitación del Colegio Español “La Paz”, en El Aaiún, situando la capital del Sáhara Occidental en Marruecos. Mención que se mantiene también en la información que se ofrece a respecto de este procedimiento en la web del Ministerio.

Esta referencia absolutamente indebida que sitúa a El Aaiún como ciudad marroquí tanto en documentos internos del Ministerio de Cultura como en la publicación al respecto realizada en el BOE, supone un cambio en la tradicional postura del Estado español a respecto del estatuto jurídico del territorio, así como la contravención del Derecho Internacional y de las Resoluciones aprobadas por la ONU.

En este mismo sentido se ha manifestado el Representante del Frente POLISARIO en España, que también se ha dirigido al Ministerio recientemente trasladando su rechazo y reclamando la corrección. Señala la separación y distinción existente entre el territorio del Sahara Occidental y el de Marruecos y el reconocimiento del Derecho a la libre autodeterminación del pueblo saharauí de acuerdo con el Derecho Internacional.

Por todo lo anterior, el BNG se suma a la petición que insta al Ministerio a garantizar el respeto del Derecho Internacional y a garantizar que desde el



Gobierno se reconozca y se facilite el legítimo derecho del pueblo saharauí a la autodeterminación e independencia.

Por los motivos expuestos, el BNG formula las siguientes preguntas al Gobierno:

1. ¿Va a rectificar el Ministerio de Cultura esta publicación oficial así como el resto de documentos para eliminar la referencia a Aaiún como ciudad situada en Marruecos?
2. ¿Por qué no ha respondido el Ministerio a ninguna de las solicitudes dirigidas en este mismo sentido por organizaciones sociales y el propio Frente POLISARIO en este mismo sentido?
3. ¿Hará público el Gobierno una declaración ratificando su apoyo al proceso de descolonización del Sáhara Occidental, siguiendo las resoluciones de la ONU y el trabajo de la MINURSO para que sea posible realizar cuanto antes el referéndum de autodeterminación del pueblo saharauí?

Madrid, a 26 de febrero de 2024

Néstor Rego Candamil

Diputado del BNG en el Congreso